
 آرمان ملی: تیم ملی فوتبال کشورمان امروز در دومین 
دیدار خود از مرحله مقدماتی جام جهانی به مصاف ازبکستان 

می رود. 
   پیش بازی 

تیم ملی فوتبال بزرگسالان کشورمان از ساعت 16:30 
سه شنبه دومین بازی خود در مرحله اول مقدماتی جام جهانی 

2026 در ورزشگاه ملی تاشکند مهمان ازبکستان است. 
شاگردان امیر قلعه نویی که در بازی اول خود با نتیجه 4 بر 
صفر مقابل هنگ کنگ پیروز شدند، برای دومین بار از زمان 
بازگشت این مربی مقابل ازبکستان قرار می گیرند. آنها 30 
خرداد نیز در فینال تورنمنت کافا، یک بر صفر این حریف 
را شکست دادند. تیم ملی ایران در طول تاریخ 12 بار مقابل 
ازبکستان به زمین رفته که حاصل آن 10 برد، یک تساوی و 
یک باخت بوده است. نکته این است در 4 دیداری که بین 2 
تیم در چارچوب دیدارهای مقدماتی جام جهانی و در دوره های 
2014 و 2018 برگزار شده، نیز آمار 3 برد و یک باخت را ثبت 
کرده. گرگ های سفید )لقب تیم ملی ازبکستان( که اکنون با 
52 رده اختلاف پایین تر از ایران در رتبه 73 رنکینگ جهان 
و دهم آسیا قرار دارند، اولین بازی خود در این مرحله را با 
برتری 3 بر یک مقابل ترکمنستان تمام کردند. امیر قلعه نویی 
برای این بازی ضمن خط زدن احمد نورا...ی به دلیل مسائل 
انضباطی، آریا یوسفی، محمد قربانی و سعید سحرخیزان را هم 
به دلیل محدودیت اعزام بیش از 25 بازیکن، به تاشکند نبرد و 
البته علیرضا جهانبخش نیز به دلیل مصدومیت همسترینگ 
در جریان دیدار با هنگ کنگ، بازی با شاگردان سرتکو کاتانچ 

)سرمربی ازبکستان( را از دست داد. 
   صحبت مربی ایران 

آنتونیو مانیکونه در نشست خبری پیش از بازی با ازبکستان، 
اظهار داشت: ابتدا باید بگویم آقای قلعه نویی به دلیل دردی که 
احساس کردند و بیماری در این نشست حضور ندارند. بنابراین 
من اینجا حضور دارم. وی در خصوص نحوه بازی ازبکستان، 
عنوان کرد: درباره بازی ازبکستان هم باید بگویم می دانیم تیم 
خیلی خوبی است و بازیکنان خیلی خوبی دارد. فکر می کنم 
بازی تیمی خیلی خوبی انجام می دهند و عملکرد تیمی خوبی 
دارند. مانیکونه درمورد فوتبال دفاعی تیم ملی ایران عنوان 

کرد: موافق این ایده نیستم زیرا ۹ بازی متوالی را با گل های 
زیادی بردیم. همیشه از توانایی های هجومی خودمان استفاده 
می کنیم. این فوتبال است و نمی شود فقط دفاع یا حمله کرد. 
تیم ما باهوش است و می داند چه زمانی حمله کرده و چطور 
دفاع کند. فوتبال با تاکتیک های مختلفی برگزار می شود. 
بازیکنان ما می توانند تاکتیک های زیاد تیم را در زمین پیاده 

کنند. 
  صحبت سعید 

سعید عزت اللهی در نشست خبری پیش از دیدار تیم ملی 
انتخابی  مرحله  در  ازبکستان  مقابل  کشورمان  فوتبال 
جام جهانی 2026 اظهار داشت: در ابتدا آرزوی سلامتی دارم 
برای امیر قلعه نویی. ایشان با وجود کسالتی که داشت تیم 
را تنها نگذاشت و قطعاً حضورش می تواند نقطه قوتی برای 
تیم ملی باشد. همیشه سخت ترین بازی ها، اولین بازی است که 
برابر هنگ کنگ انجام دادیم. فردا نیز با ازبکستان بازی داریم 
که قابل احترام هستند و بازی سخت و جذابی از آب در می آید. 
ما هم برای جنگیدن و دفاع از نام ایران بازی خواهیم کرد. وی 
در مورد اینکه با الدور شومورودوف مهاجم تیم ملی ازبکستان 
در روستوف روسیه هم بازی بوده است، تصریح کرد: خوشحالم 
برای شومورودوف که نسبت به آن زمانی که با هم در روستوف 
بودیم در چند سال اخیر پیشرفت خوبی داشته است و در حال 
حاضر می تواند یکی از بهترین بازیکنان ازبکستان و آسیا باشد. 
شومورودوف از لحاظ شخصیتی بچه خوبی است و رابطه خوبی 
داریم. یکی از نکات قوت ازبکستان حضور مهاجم باتجربه ای 
مثل شومورودوف است، ولی ما هم تیم ملی ایران هستیم و 
تمامی بازیکنان ازبکستان را آنالیز کرده ایم و با همه وجود 
سعی می کنیم نقطه نظرات کادر فنی را در زمین پیاده کنیم. 
هافبک تیم ملی فوتبال کشورمان در واکنش به این سؤال که 
ایران در بیشتر بازی ها برنده دیدار با ازبکستان بوده است اما 
بازیکنان و کادر فنی تیم ملی از این تیم تعریف می کنند. آیا این 
تعریف ها به خاطر رعایت دیپلماسی است یا یک تعارف ساده، 
گفت: ما از زبان فوتبال حرف می زنیم. از لحاظ فوتبالی درست 
است ازبکستان را در این چند سال برده ایم، اما همیشه قابل 
احترام بودند و برابر ما جنگیدند. مردم ازبکستان نباید فراموش 
کنند تیم ملی کشورشان برابر تیمی باخته است که یکی از 

بهترین تیم های آسیاست، بنابراین فکر نمی کنم خیلی جای 
تعجب داشته باشد. وی ادامه داد: ما به عنوان تیم ملی ایران تیم 
ازبکستان و بازیکنانش را تحسین کرده ایم. پیشرفت ازبکستان 
را دیده ایم و مردم شان نیز حس کرده اند. چند بازیکن ازبکستان 
در اروپا بازی می کنند و در درازمدت می توانند پیشرفت زیادی 
داشته باشند. ما بازیکنان بزرگ زیادی در تیم ملی ایران داریم 
و قطعا تجربه آنها و کیفیت شان در زمین است که نتیجه را رقم 
می زنند، اما با این حال ازبکستان قابل احترام است و باید با تمام 

توان مقابل شان قرار بگیریم. 
   نظر کاتانچ 

سرچکو کاتانچ، سرمربی تیم ملی فوتبال ازبکستان در نشست 
خبری پیش از دیدار با ایران گفت: تیم ملی ما برای بازی فردا 
آماده است. نه تنها مقابل ایران، بلکه مقابل همه تیم های حاضر 
در مرحله مقدماتی مشکلی نداریم. همه بازی ها بسیار مهم 
خواهند بود. بازی با ایران نه تنها برای ما مهم است بلکه یک 
چالش جدی خواهد بود. در بازی های اخیر به اندازه کافی گل 
زده ایم. بازی با ایران به ما این امکان را می دهد که سطح خود 
را بدانیم. او افزود: بعد از بازی با ترکمنستان مشکل خاصی 
وجود ندارد. نکته اصلی این است که با وجود اینکه در زمین 
مصنوعی بازی کردیم بردیم. طبق تجربه من، چندین بار در 
چنین بازی هایی شکست خورده ایم اما بازی اخیر را بردیم. 
فردا در یک زمین عالی تلاش خواهیم کرد. بازی قبلی با ایران 
یک بازی دوستانه بود ولی فردا در بازی رسمی خود را محک 
می زنیم. بازی فردا بسیار جدی خواهد بود. بازیکنان تحت فشار 
زیادی هستند. می دانید آنها دو مهاجم خطرناک دارند )آزمون، 
طارمی(. هرکس فردا در فرم بهتری باشد برنده خواهد شد. از 
همه بازیکنانم انتظار کارایی بالایی دارم. بازیکنان باید بدانند 
چگونه حمله کنند و چگونه دفاع کنند. او در ادامه گفت: سعی 
می کنیم بازی با ترکمنستان را به یاد نیاوریم. کاتانچ در بخش 
بعدی صحبت هایش افزود: شخصیت تیم را فردا خواهیم دید. 
من نمی خواهم با صحبت در مورد آنها فشار زیادی به تیم وارد 
کنم. روحیه برنده شدن بازیکنان به باشگاه آنها نیز بستگی دارد. 
برای من سخت  است که تیمم را مقابل یک تیم کوچک آماده 
کنم تا در مقابل یک تیم بزرگ. خود بازیکنان هم می دانند که 

فردا بازی بسیار مهمی در انتظارشان است. 

کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان بر حمایت ویژه وزارت 
ورزش و مجموعه دولت از کشتی به عنوان پرافتخارترین رشته 

ورزشی ایران تاکید کرد. 
   تقدیر 

کیومرث هاشمی در مراسم تقدیر از ملی پوشان کشتی که 
در فدراسیون کشتی برگزار شد، در سخنانی با خوشامدگویی 
ویژه به سردار سلامی فرمانده سپاه در این مراسم اظهار کرد: 
حضور شما باعث دلگرمی جامعه ورزش می شود و از این بابت 

خوشحالیم. 
   تعداد مدال 

وی افزود: بیش از 60 درصد مدال های المپیک ما که اهمیت 
بالایی دارد، توسط کشتی به دست آمده است. نزدیک نیمی از 
مدال های ما در بازی های آسیایی توسط کشتی به دست آمده 
و در رقابت های قهرمانی جهان هم مدال های زیادی کسب 
شده است بنابراین باید نگاه ویژه ای به این رشته داشته باشیم. 

   حضور دبیر 
وی خاطرنشان کرد: از روزی که دبیر آمده اتفاقات خوبی 
در زیرساخت ها و روند این رشته به وجود آمده است. ما 
نیز باید نگاه وسیعتری نسبت به رشته های مدال آور داشته 

باشیم. نمی خواهم بگویم چه کاری برای حمایت از قهرمانان 
می خواهیم انجام دهیم اما رئیس جمهور با کلیات اختصاص 
مسکن به قهرمانان ورزش موافق است تا دغدغه مدال آوران ما 

در جهانی، المپیک و بازی های آسیایی رفع شود. 
   رشته اول 

هاشمی ادامه داد: کشتی رشته اول ماست و نیاز به توجه 
ویژه دارد. ما باید در ۹ مولفه که نیازمند حمایت است، کمک 
کنیم. اول بحث حمایت مالی است که باید از طرق مختلف مد 
نظر قرار گیرد. البته حرکات خوبی انجام شده، اما کافی نیست. 
دولت باید توجه خود به رشته کشتی را بیشتر کند. حکمرانی 
عالمانه مد نظر مقام معظم رهبری طلب می کند تمام هم و 
غم خودمان را به سمت توسعه رشته های مختلف بر اساس 

پتانسیل آنها در استان های مختلف داشته باشیم. 
   مهد فوتبال و کشتی 

وی تصریح کرد: مثلا در انزلی و قائمشهر که مهد فوتبال 
است ورزشگاه 15 هزار نفری نداریم اما در کاشآنکه فوتبال 
نداریم ورزشگاه ساخته شده است. باید تعارف ها را کنار بگذاریم 
تا سرمایه هایمان هدر نرود. قطعا دولت همه حمایت های لازم را 
از قهرمانان خواهد داشت. وظیفه ما در وزارت ورزش با همراهی 

کمیته المپیک حمایت از ورزشکاران است. اگر می خواهیم 
قهرمانان بیشتری در کشتی داشته باشیم چاره ای جز توسعه 
این رشته در سراسر کشور نداریم. هاشمی افزود: دبیر در بحث 
ایجاد زیرساخت ها اقدامات بسیار خوبی داشته و قرار است 
با همکاری آموزش و پرورش تمام سالن های کشتی تحت 

مدیریت واحد قرار گیرند. 
ارتقای مربیگری نیز دیگر مولفه مهمی است که باید در همه 
رشته ها مورد توجه قرار گیرد. ما تجارب خوبی را در کشتی 
داریم و پیشکسوتان خوبی داریم که افتخارات زیادی را به 
همراه داشته اند و باید از تجارب آنها استفاده شود. اعتقاد داریم 
گرفتن میزبانی رقابتهای بین المللی برای کشور ما اهمیت 

ویژه ای دارد. 
   پژوهش 

وزیر ورزش در پایان گفت: در اکثر رشته ها به پژوهش و 
نوآوری اهمیت داده نشده و باید از ظرفیت جامعه دانشگاهی 
استفاده شود. به عنوان خادم ورزش و کسی که سال ها در 
بدنه ورزش بوده درد کشتی را می فهمم و قول می دهم اگر در 
گذشته در حق کشتی کوتاهی شده آن را درک کنم و حمایت 

ویژه از کشتی خواهیم داشت. 
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گفت وگو

ایران به د نبال دهمین برد مقابل ازبک ها ایران به د نبال دهمین برد مقابل ازبک ها 

  کوتاه 
فارس: کارگروه نظارت بر قراردادهای سازمان لیگ مدتی 
قبل پس از بررسی پرونده های تراکتور در گزارشی به کمیته 
انضباطی اعلام کرد این باشگاه مالیات 6 بازیکن و مربیان 
خارجی خود را برعهده گرفته و این امر ایراد دارد. اعضای 
کمیته انضباطی نیز جلسه ای را با مدیران تراکتور تشکیل 
دادند و به آنها اعلام کردند هیچ باشگاهی حق چنین کاری را 
ندارد و مالیات خارجی ها باید توسط خودشان پرداخت شود. 
پس از این اتفاق باشگاه تراکتور قرارداد این 6 عضو را اصلاح 
کرده و مالیات را به خودشان واگذار کرد. برهمین اساس 
کارگروه نظارت نیز گزارش اصلاح قراردادها تراکتوری ها را 
به کمیته انضباطی ارائه کرده و اکنون تصمیم گیری در مورد 

این باشگاه برعهده این کمیته است. 

بیــن المــلل 
به گزارش اسپورت، تیم ملی فوتبال اسپانیا در انتخابی یورو 
2024 به مصاف گرجستان رفت و توانست با نتیجه 3 بر یک به 
پیروزی دست پیدا کند. در این بازی گاوی، بازیکن جوان تیم ملی 
فوتبال اسپانیا که در بارسلونا بازی می کند به شدت مصدوم 
شد و نتوانست به بازی ادامه داد. فدراسیون فوتبال اسپانیا در 
بیانیه ای به آسیب دیدگی گاوی واکنش نشان داد. در این بیانیه 
آمده است: گاوی از ناحیه زانوی راست خود مصدوم شده است. 
باید تست های دقیقی از زانوی او گرفته شود تا به صورت دقیق 
میزان مصدومیت او مشخص شود. به نظر می رسد که آسیب 

دیدگی او خطرناک است. روزنامه 
الموندو دیپورتیو هم در واکنش 
به مصدومیت گاوی نوشت: 
در اردوی تیم ملی فوتبال 
اسپانیا نوعی ناامیدی نسبت 
به مصدومیت گاوی وجود 
دارد و این احتمال می رود 

که او از ناحیه رباط صلیبی 
مصدوم شده باشد. 

دبیر خطاب به سردار سلامی:  
طوری با ما برخورد شد که انگار 

شکست خورده ایم
ایسنا: علیرضا دبیر در مراسم تقدیر از ملی 
پوشان کشتی، گفت: از سردار سلامی بزرگوار 
و  هاشمی  کیومرث  آقای  معروفی  سردار 
پیشکسوتان کشتی و بزرگان خودم که محبت 
کردید تشریف آوردید تشکر می کنم. تک تک 
این بزرگان برای ما زحمت کشیدند که ما الان 
هستیم. جنایت وحشیانه صهیونیست ها را هم 
محکوم می کنیم و از این اتفاقات خیلی ناراحتیم.  
وی با اشاره به قهرمانی های تیم های ملی کشتی 
در رده های مختلف سنی گفت: ما در بزرگسالان 
در هر دو تیم نایب قهرمان جهان شدیم و ایران 
تنها کشوری بود که در هر دو رشته دوم شد اما با ما 
طوری برخورد کردند که انگار شکست خوردیم. 
تیم نهم و یازددهم را تحویل گرفتیم. امسال در 
همه رده ها قهرمان شدیم. من از این برخوردها 
می خندیدم. البته من می گفتم خدا را شکر که 
توقعات بالا رفته است. روزی نهم و یازدهم جهان 
می شدیم می گفتند جوانگرایی می کنیم. خود 
من به شخصه می گویم باید هر دو تیم ما قهرمان 
جهان می شدند. در بازی های آسیایی هم به جای 
5 طلا باید 8 طلا می گرفتیم. من زیاده خواه 
هستم و به سرمربیان تیم های ملی فشار می آورم. 

 منهای فوتبال

سمیعی: استقلال پرونده  ندارد  
پرسپولیس دو پرونده انضباطی دارد!

سخنگوی باشگاه استقلال به اخبار مبنی بر 
تشکیل پرونده برای این تیم در کمیته انضباطی 
در ارتباط با کارگروه ناظر بر قراردادهای حرفه ای 
فوتبال واکنش نشان داد. روز گذشته خبری 
در ارتباط با تشکیل پرونده برای تیم استقلال 
مبنی بر رعایت نشدن برخی قوانین مرتبط با 
قراردادهای حرفه ای فصل جدید فوتبال ایران 
منتشر شد که در چند ماه گذشته منجر به کاهش 
چند امتیاز از پرسپولیس و سپاهان شده است. 
فرشید سمیعی، عضو هیات مدیره استقلال 
و سخنگوی این باشگاه در گفت وگو با ایسنا 
درباره تشکیل پرونده برای این تیم به طرفیت 
کارگروه نظارت بر قراردادهای حرفه ای گفت: 
طبق استعلامی که از کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال گرفته ایم، هیچ گزارشی بابت استقلال به 
این کمیته نرفته و تنها پرونده ای که در یک هفته 
اخیر در کمیته انضباطی بوده، پرونده مالیات دو 
مربی خارجی پرسپولیس است که در فرآیند 
رسیدگی است. خیال هواداران راحت باشد. 
استقلال هیچ تخلفی نکرده است. وی افزود: 
تا این لحظه پرونده ای از ما به کمیته انضباطی 
نرفته و در صورت ارجاع پرونده هم واحد حقوقی 

آمادگی دفاع از حقانیت استقلال را دارد. 

 ویژه

قلعه نویی هیچ چیزی از کی روش کمتر ندارد 

تیم ملی فوتبال ایران در خانه ازبکستان در هفته دوم مرحله 
مقدماتی انتخابی جام جهانی 2026 به میدان می رود. از تیم 
برنده نمی شود ایراد گرفت و به اصطلاح نباید دنبال کشته های 
سردار فاتح بود. تیم امیر قلعه نویی هفته قبل موفق شد برابر 
هنگ کنگ 4 بر صفر برنده شود. آن وقت به جای تعریف، 
شاهد انتقاد بودیم. اگر کارلوس کی روش هم با همین نتیجه 
می برد انتقاد می کردید یا کلی تعریف و تمجید که حریف 
مهمی را بردیم؟ هیچ دیداری در فوتبال آسان نیست و همه 
بازی ها صفر بر صفر آغاز می شوند. مدیریت قلعه نویی خیلی 
خوب است و همکاری میان بازیکنان خیلی خوب بود. درون 
تیم انضباطی دیده می شود و با وجود تیم منضبطی که داریم 
امکان کسب بهترین وجود دارد. از همین الان هم آماده بازی 
با ازبکستان شده ایم و می توانیم این تیم را در خانه اش شکست 
دهیم. اینکه سرمایه گذاری بیشتری روی تیم های ملی پایه اش 
انجام داده، دلیلی نمی شود تا بخواهد از ما امتیاز بگیرد. در همه 
جای دنیا دو دو تا می شود چهار تا، اما در فوتبال برخلاف همه 
جاست. می شود یک تیم 85 دقیقه تیم برتر زمین باشد و روی 
یک موقعیت نتیجه را ببازد. پس همه چیز بستگی به آن دارد 
که بتوان از موقعیت ها استفاده کرد. ازبکستان هر کاری کند اگر 
تیم ملی ما با همین نظمی که در بازی های گذشته داشته در این 
بازی هم می تواند برتری دیگری را به دست آورد. درباره اخراج 
احمد نوراللهی از تیم ملی باید بگویم به خاطر یک بز گر، گله را 
دست گرگ نمی دهند. کسی که تابع اکثریت نیست باید برود. 
فرمانده امیر قلعه نویی است و احمد نوراللهی یکی از سربازان 
تیم ملی به شمار می آید. سرباز که نمی تواند به فرمانده دستور 
دهد، باید مطیع اوامر باشد. اگر تیم ملی نتیجه نگرفت آن وقت 
مسئولیت پاسخگویی با سرمربی است. مگر کی روش در زمان 
خود سید مهدی رحمتی را کنار نگذاشت؟ چطور آن زمان 
تصمیم درست بود و عده ای »دادار دودور« راه انداختند که 
سرمربی تیم ملی درست تصمیم گرفته است. نباید از قلعه نویی 
توضیح خواست که چرا چنین کاری کرده است. او مسئول نظم 
تیم است و اگر صلاح بداند، نوراللهی را بازمی گرداند. اگر صلاح 
نداست هم چنین اتفاقی نمی افتد. ایرادی که از امیر قلعه نویی 
می توان گرفت، استفاده از بازیکنان پا به سن گذاشته است. او 
بیشتر به بازیکنان جوان فرصت دهد. بازی دادن به بازیکنانی 
که سنی از آنها گذشته و توانایی لازم را ندارند بلای جان خود 
قلعه نویی می شود. کار غلط را هر کسی انجام دهد، کارش غلط 
است. محمدجواد حسین زاده یا محمدامین حزباوی و بازیکنانی 
از این دست بیشتر می توانند به تیم ملی کمک کنند تا انگیزه و 
اشتیاق بیشتری دارند. قطعاً نمی توان تمام تیم را جوان کرد، 
ولی برخی بازیکنان که در پست هایی خود را اثبات کرده اند، باید 
به بازی گرفته شوند. قلعه نویی با استفاده از بازیکنانی که تاریخ 
مصرف آنها در تیم ملی به پایان رسیده، برای خودش دردسر 
درست نکند. چیزی که افکار عمومی نمی پذیرد نباید با لجبازی 
در مرحله اجرا قرار گیرد. قلعه نویی الان ناراحتی دو سه بازیکن 
را به ناراحتی عدم نتیجه گیری تیم ملی ترجیح دهد. اتفاقا بابت 
انضباط و نظمی که این تیم دارد، من خیلی خوش بین هستم تا 
به سمت قهرمانی برویم. اگر همه سربازان متحد باشند و گوش 
به فرمان فرمانده باشند، در زمان لازم از خلاقیت خود استفاده 
کنند چرا نباید قهرمان شویم؟ در تیمی که بازیکن به جای 
فرمانده تصمیم بگیرد، سرمربی کارش زار است. قلعه نویی هیچ 
چیزی از کی روش کمتر ندارد، اتفاقاً تجربه بیشتری هم دارد. 
باید از او تشکر کرد که آمده تا تیمش را قهرمان کند. فقط از 
لحاظ روحی روانی تیمش را بالا بکشد. یادمان نرود ما ایرانی ها 
کار های بزرگی می توانیم. یحیی گل محمدی چند قهرمانی 
برای پرسپولیس آورده بعد برخی نشسته اند از او به خاطر دو تا 
باخت در یک سال انتقاد می کند. خودمان به سرمربیان ایرانی 
عزت دهیم. قلعه نویی، دایی، باقری، گل محمدی، نکونام و 
مجیدی همه افتخارات ایران هستند. یک کلام ختم کلام؛ 

اجنبی پرست نباشیم. 

مهدی فنونی زاده بازیکن سالهای دور تیم 
ملی و کارشناس فوتبال کشورمان در خصوص 

دیدار شاگردان قلعه نویی صحبت کرد. 
   در خصوص تقابل ایران و ازبکستان چه 

نظری دارید؟
 تیم ملی توانسته یک چهره هجومی به خودش 
بگیرد و در بازی ها با حملات پرتعداد و ایجاد 
موقعیت های زیاد سعی می کند برتری خودش 
را به حریفان دیکته کند و بعضاً اگر زورش رسید 
پیروزی های پرگلی به ثبت برساند. ضعت تیم 
ملی اما کم دقتی در استفاده از ضربات آخر است. 
درست است ضرباهنگ هجومی تیم ملی خیلی 
خوب شده ولی این میزان فرصت سوزی هم در 
بازی ها غیر عادی است و باید بیشتر در خصوص 

آن کار شود.
   ایران می توانست به هنگ کنگ 

گلهای بیشتری بزند! 
  همه تیم ها هنگ کنگ نیستند که شما 
بتوانید 10-12 موقعیت گل روی دروازه اش 
خلق کنید و 4 گل بزنید. یک جا شما به کره 
و عربستان می خوردی و در طول بازی شاید 
3 موقعیت گل گیرتان بیاید و باید از همان 
راهی بسازید برای بردن. به نظرم ما باید تمرین 
چهارچوب شناسی داشته باشیم و نفرات خط 
حمله تیم ملی هم به هماهنگی بیشتری برسند. 
چون سبک بازی تیم ملی تغییر کرده مهاجمان 

هنوز با این مدل حملات آشنایی کامل ندارند.
   ازبکستان را چگونه ارزیابی می کنید؟

به نظرم ازبکستان حریف سختی برای ما 
خواهد بود، در آخرین بازی توانستیم آنها را 
شکست دهیم ولی این بازی کمی جدی تر 
است و کارمان هم سخت تر است. آنها فیزیکی 
و جنگنده فوتبال بازی می کنند و قدرت بدنی 
بالایی دارند. اگر ما در این بازی ها زود به گل 
نرسیم آنها بازیکنان ما را خسته می کنند و زمان 
هرچه جلو برود به سود ازبک هاست برای همین 
نیاز داریم در 20-25 دقیقه اول به گل برسیم 
تا راحت تر به بازی ادامه دهیم. اینکه می گویند 
این سخت ترین بازی ما در این مرحله است 
را قبول دارم ولی بازهم دلیلی نمی شود که از 
ازبکستان بترسیم و فوتبال آنها حداقل یک لول 
از ما پایین تر است. ما اگر داعیه قهرمانی در آسیا 
را داریم باید بدون هیچ مشکلی همه بازی های 
این مرحله را ببریم و با امتیاز کامل راهی دور 

بعد شویم.

اصغر شرفی 
کارشناس فوتبال 

فنونی زاده: 
  همه تیم ها 

هنگ کنگ نیستند

لحظاتی قبل از شروع مسابقه 
تدارکاتی پرسپولیس و نساجی 
و در زمان گرم کردن بازیکنان 
دو تیم در ورزشگاه دستگردی 
تهران، یحیی گل محمدی و سید 
مهدی رحمتی سرمربیان دو تیم 
برخورد گرمی با هم داشتند و 
لحظاتی در کنار هم دیده شدند. 

رونالدو که به نظر می رسید 
بسیار از پیروزی مقابل ایسلند 
خوشحال است، پس از پایان 
این دیدار با انتشار تصاویری از 
خودش در کنار دیگر بازیکنان 
تیم ملی پرتغال در اینستاگرامش 
نوشت: »رکورد تاریخی.100درصد 

پیروزی! تبریک به پرتغال.«

کسی به سال های سال حضور 
درخشان دابو در لیگ یک 
فرانسه و همین طور تیم های 
مطرح سری آ نظیر فیورنتینا 
نگاهی ندارد و همه در انتظار 
نمایش های درخشان این 
هافبک 31 ساله در لیگ برتر 

 . هستند

ت
شــ

س نو
عک

        درخشش   برخورد گرم تبریک

فریادشیران: مراکش قدرتمندتر از برزیل نیست

وزیر ورزش: درد کشتی را می فهمم 
دولت باید از کشتی به صورت ویژه حمایت کند 

مربی اسبق تیم ملی فوتبال کشورمان 
گفت: مراکش حریف خوبی برای نوجوانان 
ایران است اما قدرتمندتر از برزیل نیست. 
نادر فریاد شیران در گفت وگو با فارس 
نان  نوجوا تیم  درمورد دیدار سه شنبه 
ایران با مراکش در مرحله یک هشتم نهایی 
جام جهانی اظهار داشت: به حسین عبدی 
نان و بازیکنانش  سرمربی تیم ملی نوجوا
تبریک می گوییم آنها با توانایی هایشان به 
فوتبال ملی ما هویت دادند و جهان فهمید 
که کشورمان چقدر استعداد فوتبالی دارد. 
مراکش تیم خوبی است و حریف دست و پا 
بسته ای نیست و مسابقه سختی با این تیم 

خواهیم داشت یک مسابقه هیجان انگیز 
که امیدوارم نوجوانان ایرانی در آن موفق 
شوند. وی افزود: اینکه اگر ما در این گروه 
صدرنشین می شدیم و ممکن بود با اکوادور 
بازی کنیم هم خیلی فرقی نمی کرد زیرا 
قدرتمند  تیم ها  همه  تورنمنت  یک  در 
هستند. مراکش و اکوادور قطعا تیم های 
خوبی هستند اما به اندازه برزیل و انگلیس 
قوی نیستند ما مقابل برزیل برنده شدیم 
و در بازی با انگلیس هم نمایش خیلی 
خوبی را ارائه کردیم. در تیم ملی نوجوانان 
شاهد همبستگی تیمی خوبی هستیم و 
کادرفنی و بازیکنان بسیار با همدیگر همدل 

نان ما در جام جهانی  هستند. تیم نوجوا
درخشید و فردا هم هر نتیجه ای بگیرد بازهم 
به نظرم این تیم موفق بوده است. مربی 
نتقاد از میانگین سنی  اسبق تیم ملی با ا
بالای تیم ملی بزرگسالان گفت: در تیم ملی 
بزرگسال متاسفانه میانگین سنی بالاست و 
چند جوان را به عنوان اشانتیون! به تیم ملی 
دعوت می کنند. اگر تیم ملی بزرگسالان حتی 
قهرمان جام ملت ها شود آیا با این نفرات 
می خواهیم به جام جهانی بعدی برویم یا 
بازیکنان جوانی که تجربه بین المللی زیادی 
ندارند؟! فریاد شیران در مورد حفظ این تیم 
نوجوانان گفت: ساختار فوتبال ما معیوب 

است و زمانی که مهدوی کیا در تیم امید 
بود گفتیم این تیم امید راحفظ کنید اما 
این اتفاق رخ نداد و د رنهایت تیم امید با رضا 
عنایتی به مسابقات رفت و حذف شد. چرا 
مربیانی مثل مرفاوی وعنایتی یک شبه مربی 
تیم ملی پایه می شوند؟ اکنون حسین عبدی 
مربی موفقی بوده و باید او را برای رده های 
بالاتر مثل تیم ملی جوانان و امید حفظ کنیم. 
کاری که کشورهای صاحب سبک فوتبال 
مانند آلمان انجام می دهد یا در همین قطر 
هم ژاوی را آوردند و مدت ها در رده های 
مختلف مربیگری کرد. باید به عبدی که 

مربی موفقی بوده بیشتر از قبل بها بدهیم. 


